

# 电子知识产权

曾培炎题字

Electronics  
Intellectual Property

总第 360 期 / 2021 年 11 期

- 论商标侵权性使用——兼论我国《商标法》第 48 条的理解与适用
- 新著作权法视野下体育赛事直播画面的法律保护
- 机器学习的知识产权保护途径初探

NOTICE-AND-TAKEDOWN RULE  
TRADEMARK USE COMPENSATION FOR DAMAGES OF IPRS INFRINGEMENT  
ALGORITHM LIVE SPORTS EVENT IMAGES  
PRINCIPLE OF PROPORTIONALITY  
REMUNERATION SYSTEM FOR SERVICE INVENTION  
PATENTABILITY  
DEPRIVATION OF PROFITS  
MACHINE LEARNING PLATFORM DATA  
ONE AWARD AND TWO REMUNERATION  
DATA COMPETITION

ISSN 1004-9517



9 771004 951216

邮发代号: 2-738  
零售价: 人民币 28 元

万方数据

2021 / 11

## Electronics Intellectual Property

### ////// 学术研究 ////////////////

论商标侵权性使用——兼论我国《商标法》第 48 条的理解与适用 .....	袁锋	4
侵害知识产权中返还侵权获利救济的定位及适用 .....	庄雨晴	22
法国职务发明报酬制度研究及其对我国的启示 .....	何敏 马诗雅	31
算法视域下“通知 - 移除”规则的失范与重构——基于比例原则的考察 .....	程娅	42
算法的专利保护：何以可能？ 以何实现？ .....	张惠彬 谢捷阳	53

### ////// 业界实务 ////////////////

新著作权法视野下体育赛事直播画面的法律保护 .....	储翔 陈倚天	65
平台数据的保护路径：困境、争议与选择——基于利益平衡原则的分析 .....	张璇 李思頔	73
机器学习的知识产权保护途径初探 .....	李颖	82

////////// Academic //////////

Discussion on the Trademark Infringing Use—The Apprehension  
and Application of the Article 48 of Trademark Law ..... **Yuan Feng** 4

Positioning and Application of Profit Relief in Returning Infringement  
of Intellectual Property Rights ..... **Zhuang Yuqing** 22

Research on the Reward System of Employee Invention in France and Its  
Enlightenment to China ..... **He Min Ma Shiya** 31

Anomie and Reconstruction of "Notice-and-takedown" Rule in the View of  
Algorithm—Investigation Based on the Principle of Proportionality **Cheng Ya** 42

Patent Protection of Algorithms: Why is it possible? How to achieve it?  
..... **Zhang Huibin Xie Jieyang** 53

////////// Practice //////////

Legal Protection of Live Sports Event Images under the Perspective  
of the New Copyright Law ..... **Chu Xiang Chen Yitian** 65

Ways to Protect Platform Data: Dilemma, Controversy, and Options  
—Analysis Based on the Principle of Balance of Interests **Zhang Xuan Li Sidi** 73

A Preliminary Study on the Protection of Intellectual Property Rights  
in Machine Learning ..... **Li Ying** 82